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Folketinget - Miljø- og Planlægningsudvalget MINISTEREN

Den 1. november 2005

J.nr.: 426-2 

 

Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg har med skrivelse af 3. oktober 2005 anmodet om min be-
svarelse af følgende spørgsmål nr. 274:

Spørgsmål 274:
”Hvor mange fødevarer er GMO-mærkede ved salg til de endelige forbrugere i butikkerne?”

Svar:
Jeg har forelagt spørgsmålet for Fødevarestyrelsen, der har oplyst følgende, hvortil jeg kan henholde 
mig:

”Ifølge fødevareregionerne, som fører tilsyn med korrekt mærkning af GMO-fødevarer, findes der 
stort set ikke fødevarer, der ved salg til den endelige forbruger er mærket med, at de indeholder eller er 
fremstillet af GMO.

Virksomheder, som markedsfører fødevarer, der indeholder eller er fremstillet af GMO, skal sikre, at 
disse er mærket i henhold til reglerne i forordning 1829/2003. Der er dog ikke krav om, at markedsfø-
ringen af produkterne skal indberettes til fødevaremyndighederne. Fødevarestyrelsen har således ikke 
– udover hvad der kan observeres ved tilsyn - oplysninger om, hvilke mængder af fødevarer og føde-
vareingredienser af GMO-oprindelse, der markedsføres i Danmark.”
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